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بحران آب، جدی  تر از همیشه 

رفتار نامتعارف آدمیان، به سرعت قانون طبیعت را زیر سوال 
برده و اغلب دست به تخریب می زند. همین گرمای طاقت 
فرسایی که باعث تعطیلی های کوتاه و بلند مدت شده است، 
همین کمبود آبی که باعث سهمیه بندی گردیده، در راستای 
همان خارج شدن از مدار طبیعی و همیشگی جهان است. 
تحقیقات نشان داده است بحران آب در ایران نشات گرفته از 
مشکلاتی است که در سال های اخیر در این حوزه رخ داده است؛ 
دو مکانیسم متفاوت که در نهایت تبدیل به دو معضل لاینحل 
گردیده، قابل بررسی است؛  ابتدا باید به  کمبود آب فیزیکی 
اشاره کرد که به معنای عدم وجود منابع کافی آب طبیعی 
برای تأمین تقاضای موجود است. دوم کمبود آب اقتصادی  
که منظور از آن کمبود آب فیزیکی است. بی گمان کمبود آب 
اقتصادی نتیجه مدیریت ضعیف منابع آب است. از طرفی 
فرهنگ استفاده از آب نیز دچار سوء رفتارهایی گردیده که در 
گذر زمان بر پیچیدگی های آن افزوده شده است. جریانی که 
باید آن را وسواس مصرفی آب نام گذاری کرد. مصرف از پیمانه 
مصرف بیرون آمده و به دامان اصراف سرریز شده است. بی آنکه 
بدانیم در چرخه این مصارف غیر ضروری غوطه ور شده ایم و 

اغلب گریزی از آن متصور نیست.

از طرفی ایران به دلیل موقعیت جغرافیایی به عنوان یکی از 
کشورهای خشک و نیمه خشک شناخته شده و این مساله 
مخصوصا در بخش های شرقی و مرکزی بیشتر دیده می شود. 
علاوه براین، دلایل متعددی همچون خشکسالی و افزایش 
جمعیت در رخ دادن و مواجه شدن با کمبود و بحران آب در 
ایران وجود دارند. موضوعی که باید در مدیریت مصرف آب مورد 

توجه دولت و مردم قرار بگیرد.

حزب الله از »عماد۴« 

رونمایی می کند

مقاومت اسلامی لبنان اعلام کرد که به زودی از سلاح جدیدی 
به نام »عماد۴« رونمایی می کند.

به گزارش »دنیای هوادار«، شبکه خبری المیادین و خبرگزاری 
های نزدیک به حزب الله دقایقی پیش اعلام کردند که مقاومت 

اسلامی لبنان به زودی از سلاح »عماد ۴« رونمایی می کند.

هیچ کدام از این خبرگزاری ها، به ماهیت این سلاح اشاره ای 
نکرده اند. حزب الله که تاکنون خسارت های سنگینی را به رژیم 
صهیونیستی تحمیل کرده است، اردیبهشت ماه سال جاری، 

موشک سنگین »جهاد مغنیه« را وارد ساختار رزمی خود کرد.

غیر  تاکتیکی  موشک های  مغنیه،  جهاد  موشک های 
به کلاهک  و مجهز  بالا  تخریبی  قدرت  دارای  هدایت شونده 
جنگی به وزن ۱۲۰ کیلوگرم است. پیش از این حزب الله لبنان از 

موشک های بُرکان و فلق، در حملات خود بهره می برد.

گفتنی است، با آغاز عملیات »طوفان الاقصی« توسط گروه های 
مقاومت فلسطین، حزب الله لبنان در راستای درگیر کردن بخش 
عمده ای از نظامیان صهیونیست در شمال فلسطین و کاهش 
فشار بر مقاومت در غزه، اقدام به انجام عملیات های روزانه و 
سنگین علیه اهداف رژیم صهیونیستی در داخل خاک فلسطین 
کرده است. در این باره رسانه های صهیونیستی نیز بارها اعتراف 
کرده اند که حزب الله در شمال سرزمین های اشغالی فلسطین 
همچنان دست برتر را دارد و ارتش رژیم اسرائیل در این منطقه 

به دام افتاده است.

یاد و خاطره شهدا 
بویژه جانباز مدافع 

حرم سرهنگ 
احمدرضا افشاری که 
در ۲۵ مرداد ۱۴۰۳ به 

درجه رفیع شهادت 
نائل گشت گرامی باد

عضو جمهوری خواه مجلس نمایندگان ایالات متحده گفت 
که استرالیا و آمریکا به دنبال تولید مشترک موشک های 

مافوق صوت هستند.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از خبرگزاری رویترز، مایکل 
نمایندگان  مجلس  خارجی  امور  کمیته  رئیس  مک کال 
آمریکا و نماینده جمهوری خواه در مصاحبه ای گفت: تولید 
مشترک موشک های مافوق صوت توسط استرالیا و آمریکا 
می تواند فشار بر پایگاه صنعتی دفاعی ایالات متحده را 
را  آرام  اقیانوس  و  هند  منطقه  در  بازدارندگی  و  کاهش 

افزایش دهد.
این قانونگذار آمریکایی اظهار داشت: یک سلاح مافوق صوت 
چینی می تواند در عرض چند دقیقه به استرالیا حمله کند و 
کانبرا در حال حاضر نمی تواند مانع آن شود. بنابراین ]در این 

زمینه[ ما باید به آن ]چین[ برسیم.
مک کال با اشاره به اینکه روز گذشته )پنجشنبه( از یک 
شرکت در زمینه مافوق صوت بازدید کرده است، اضافه کرد: 

می خواهیم به سمت تولید مشترک برویم.
بر اساس این گزارش، موشک های »مافوق صوت« که بیش 

از پنج برابر سریع تر از »صوت« در اتمسفر فوقانی حرکت 
می کنند، توسط چین در سال ۲۰۲۱ آزمایش شدند و به یک 

رقابت فناوری با ایالات متحده منجر شد.

وزرای دفاع و امور خارجه استرالیا و آمریکا پس از مذاکرات 
هفته گذشته خود اعلام کردند که کانبرا در حال آزمایش 
موشک کروز مافوق صوت )HACM( با واشنگتن است که 
آن را به عنوان اولین سلاح خود برای جت های جنگنده در 

نظر خواهد گرفت.
آمریکا پیشتر یک موشک کروز مافوق صوت را با موفقیت 
آزمایش کرد و این اقدام را همگام با فناوری موشکی روسیه 

و چین حیاتی دانست.
سرعت و مانور بالای سلاح های مافوق صوت باعث می شود 

که ردیابی و رهگیری آن  ها سخت شود.
به گزارش ایرنا، روزنامه »تلگراف« اردیبهشت ماه در مطلبی 
از قصد انگلیس برای ساخت و استقرار موشک های مافوق 
صوت داخلی تا سال ۲۰۳۰ با هدف رقابت با آمریکا، چین و 

روسیه خبر داده بود.
رقابت کنونی بر سر موشک های مافوق صوت که به گفته 
برخی کارشناسان، مشابه شروع مسابقه تسلیحاتی جنگ 
سرد در دهه ۱۹۵۰ است، بحث هایی را در مورد هزینه های 
بالای ساخت و استقرار این موشک ها به راه انداخته است.

»قانونگذار آمریکایی«:

استرالیا و ایالات متحده به دنبال تولید مشترک 

رویداد

یون سوک یول رئیس جمهور کره جنوبی در جریان سخنرانی خود به مناسبت روز آزادی کره خواستار ایجاد یک نهاد مشورتی بین سئول و 

پیونگ یانگ شد و تاکید کرد درحالیکه تنش در شبه جزیره کره رو به افزایش است، ایجاد این نهاد مشورتی می تواند منجر به حل و فصل 

همه مسائل میان دو کشور شود. وی با اشاره به اینکه معتقد است گفت  وگو و همکاری می تواند پیشرفت اساسی در روابط سئول و پیونگ 

یانگ ایجاد کند، گفت: این نهاد می تواند به هر موضوعی از کاهش تنش ها گرفته تا همکاری های اقتصادی، تبادلات مردمی و فرهنگی و 

واکنش های مربوط به بلایای طبیعی و تغییرات آب و هوایی رسیدگی کند.

رئیس جمهور کره جنوبی خواستار ایجاد یک نهاد مشورتی بین سئول و پیونگ یانگ شد

سرمقاله

بین  الملل

روسای  به سخنان  واکنش  در  ونزوئلا  رئیس جمهوری 
جمهور آمریکا و چند کشور دیگر درباره برگزاری انتخابات 
مجدد، این اظهارات را دخالت در امور کشورش ارزیابی کرد و 

گفت که مردم مسئول امور خود هستند.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از شبکه اسکای نیوز، »جو 
بایدن« رئیس جمهوری آمریکا و »لوئیز ایناسیو لولا داسیلوا« 
رئیس جمهوری برزیل، روز پنج شنبه در بیانیه های جداگانه 
اعلام کردند که از برگزاری انتخابات جدید در ونزوئلا حمایت 

می کنند.
»نیکلاس مادورو« رئیس جمهوری ونزوئلا در گفت وگو با 
تلویزیون دولتی این کشور، اظهارات رهبران آمریکا، برزیل 
و کلمبیا در مورد انتخابات ونزوئلا را رد کرد و گفت که 
مقامات آمریکا بهتر است روی مشکلات داخلی خودشان 

تمرکز کنند.
وی افزود: آمریکا تلاش می کند تا در انتخابات ونزوئلا و 
هر جای دیگر جهان دخالت کند، ولی باید روی مشکلات 
داخلی خود تمرکز کند. دونالد ترامپ می گوید که هیچ 
نتیجه ای را که به نفع بایدن باشد، تایید نمی کند و بایدن 
می گوید که اگر ترامپ شکست بخورد، جنگ داخلی در 

آمریکا رخ خواهد داد.
رئیس جمهوری ونزوئلا ادامه داد: آنها مشکلات زیادی 

دارند. بگذارید با مشکلات خود تنها بمانند، مردم ونزوئلا 
مسئول امور خود هستند.

گفتنی است، پس از اینکه لوئیز ایناسیو لولا داسیلوا رئیس 
جمهوری برزیل و گوستاوو پترو رئیس جمهوری کلمبیا 
در  جمهوری  ریاست  انتخابات  مجدد  برگزاری  خواستار 
ونزوئلا شده بودند، جو بایدن رئیس جمهور آمریکا نیز روز 
پنجشنبه )به وقت محلی( خواستار برگزاری مجدد انتخابات 

ریاست جمهوری در این کشور شد.
این در حالی است که کاخ سفید ساعاتی بعد از این اظهارنظر 
بایدن، از موضع رئیس جمهور آمریکا درباره برگزاری مجدد 
انتخابات ریاست جمهوری در ونزوئلا عقب نشینی و در 
بیانیه ای اعلام کرد: رئیس جمهور داشت درباره بی اساس 
بودن ادعای پیروزی نیکلاس مادورو رئیس جمهور ونزوئلا 
این کشور سخن  در  مرداد(   ۷( انتخابات ۲۸ جولای  در 

می گفت.
در بیانیه کاخ سفید آمده است: ایالات متحده خواستار 
احترام گذاشته شدن به اراده مردم ونزوئلا و آغاز بحث درباره 

بازگشت به هنجاهاری دموکراتیک در این کشور است.
روسای جمهور برزیل و کلمبیا پیش تر از کاراکاس خواسته 
بودند تا انتخابات جدیدی برگزار کند که منصفانه و مطابق با 

استانداردهای بین المللی باشد.

۲۸ ژوئیه ۲۰۲۴ )۷ مرداد ۱۴۰۳( انتخابات ریاست جمهوری 
در ونزوئلا با نامزدی »نیکلاس مادورو« و دیپلمات کهنه کار 
»ادموندو گونزالس« نماینده جریان اپوزیسیون برگزار شد؛ 
انتخاباتی که در آن مادورو که از سال ۲۰۱۳ و پس از فوت 
سلف خود »هوگو چاوز« قدرت را در دست دارد، با ۵۱ درصد 
آرا به پیروزی رسید. براساس اعلام شورای انتخابات ملی 
ونزوئلا، گونزالس با کسب ۴۴.۲ درصد آرا در جایگاه دوم 

قرار گرفت.
پس از اعلام نتایج اولیه از سوی شورای انتخابات بود که 
معترضان به رهبری »ماریا کورینا ماچادو« نفر اول گروه 
مخالف ونزوئلا نتیجه انتخابات را رد کرده و مدعی شدند، 
گونزالس با ۷۳.۲ درصد آرا به یک پیروزی قاطع دست پیدا 
کرده و از آن پس شورش های خیابانی خشونت آمیز در 

کاراکاس و چند شهر مهم دیگر ونزوئلا آغاز شد.

وزیر دفاع بلاروس گفت که احتمال حمله نظامی از سوی 
»دنیای  گزارش  به  دارد.  وجود  کشورش  علیه  اوکراین 
هوادار« به نقل از رویترز، مقامات کشور بلاروس در ساعات 
گذشته نسبت به تجاوز احتمالی از سوی نظامیان اوکراین 
علیه خاک کشورشان هشدار دادند. »ویکتور خرنین« وزیر 
دفاع بلاروس گفت که احتمال حمله علیه کشورش از 

رئیس  لوکاشنکو«  »الکساندر  دارد.  اوکراین وجود  سوی 
جمهوری بلاروس نیز روز پنجشنبه هشدار داد که اوکراین 
ممکن است به بلاروس حمله کند و جنگ را گسترش 
دهد. گفتنی است، رئیس جمهور بلاروس پنجشنبه شب 
در مصاحبه با تلویزیون دولتی روسیه با اظهار نگرانی نسبت 
به کشیده شدن درگیری ها به مرزهای کشورش، خواستار 

آغاز مذاکره روسیه و اوکراین برای پایان جنگ شد.
لوکاشنکو با بیان اینکه تنها کشورهای غربی هستند که 
به ادامه جنگ میان روسیه و اوکراین علاقه دارند، گفت: 
بیایید پشت میز مذاکره بنشینیم و به این درگیری که مردم 
هیچ یک از کشورهای اوکراین، روسیه و بلاروس به آن 

نیازی ندارند پایان دهیم.

مردم ونزوئلا مسئول امور خود هستند؛  بر مشکلات داخلی خود تمرکز کنید

وزیر دفاع بلاروس از احتمال تجاوز نظامی اوکراین به کشورش خبر داد

حسن صانعی  پور 
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سردار »حمید هداوند« -فرمانده انتظامی البرز- از دستگیری ۲ سارق به عنف و  زورگیر تلفن همراه با ۵۰ فقره سرقت در شهرستان کرج خبر داد 

و گفت: در پی اعلام مرکز فوریت های پلیسی ۱۱۰مبنی بر وقوع چند فقره سرقت به عنف تلفن همراه از شهروندان در نقاط مختلف شهرستان 

کرج، موضوع به صورت ویژه در دستور کار ماموران مبارزه با سرقت پلیس آگاهی استان البرز قرار گرفت. کارآگاهان پلیس آگاهی بلافاصله 

تحقیقات تخصصی خود را در این خصوص آغاز و با جمع آوری سرنخ های موجود موفق شدند ۲ نفر سارق حرفه ای که با تهدید سلاح سرد 

اقدام به سرقت به عنف تلفن همراه شهروندان می کردند را شناسایی کنند.

دستگیری سارقان خشن با ٥٠ فقره سرقت در کرج

شهر

این  روزها از گوشه  وکنار استان البرز فریاد اهالی فرهنگ، هنر 
و رسانه را می  شنویم. فریادهایی که گاه با صدور بیانیه یا 
انتقادهای جدی در فضای مجازی و یا گعده  های فرهنگی و 
هنری به گوش می  رسد. فریادهایی که با صدای بلند در آسمان 
البرز پخش شده ولی ظاهرا در میان مسئولان ارشد استان 

گوش شنوایی برای شنیدن به آن ها نیست!
آری؛ نقطه سیبل همه این انتقادات شخص آقای درکتانیان 
است. سرپرست اداره کل فرهنگ و ارشاد البرز با کوله باری از 
ادعا و رفتارهای خارج از قاعدۀ فرهنگ که نشان از بیگانگی 
محض ایشان با مقولۀ فرهنگ و هنر دارد. فردی که چند ماهی 
می شود که از قضا و قدر اله یا بواسطۀ بهره  مندی از باجناق، 
فامیل یا همشهری خوب! به سرپرستی اداره کل فرهنگ و 
ارشاد استان البرز گمارده شده تا با عملکردش این حوزه را به 
آنچنان آشوبی بکشاند که فریاد همه را درآورد! در این آشفته 
بازار این اداره کل و تمامی زیر مجموعه اش متأسفانه هیچ 
کسی به فکر اصلاح این رویه نیست. بارها این مشکل را با 
نقاط ضعف و عملکرد منفی به تحریر درآورده و تذکرات لازم را 
نسبت به عواقبی که این رویه قلدر مابانه آقای سرپرست می 
تواند داشته باشد داده ایم اما برای ثبت در تاریخ و قضاوت 
مخاطبان خود و رسالتی که داریم یک بار دیگر نکاتی را مطرح 

می کنیم:
اول؛ بی برنامگی برای ادامه روند فعالیت فرهنگی و هنری در 
استان البرز بی داد می کند. در شرایطی این روزها و ماه ها را 

سپری می کنیم که آقای سرپرست اداره کل ارشاد اکنون هیچ 
رویداد یا جشنواره فرهنگی و هنری و رسانه ای را نتوانسته 
است برنامه ریزی و یا اجرا کند و تنها دنبال شوآف و تهدید و 
برخوردهای بگیروببندی و »گازانبری« با مخالفان و منتقدانشان 

هستند.
دوم؛ نشنیدن صدای منتقدان و مطالبه هنرمندان و اصحاب 
رسانه. شاید خانواده فرهنگ و هنر و رسانه البرز با شناختی که 
از آقای درکتانیان دارند هیچ توقعی برای حل و فصل مشکلات 
آن ها ندارد اما کسی که جایگاه سکان داری این حوزه را اشغال 
کرده است در ظاهر هم شنونده خوبی برای این مشکلات و 
مطالبات نیست و با بی احترامی پاسخگوی این جامعه است 
همانگونه که با اعضای انجمن نمایش استان البرز برخورد کرد! 
برخوردی که منتهی به صدور بیانیه انجمن نمایش بر علیه 

وی شد!
بدون  هم  آن  زیرمجموعه  و  مدیران  های  جابجایی  سوم؛ 
درنظرگرفتن شایسته سالاری در اداره کل فرهنگ و ارشاد که 
منتهی به فروپاشی ساختار اداری شد. البته ای کاش آقای 
سرپرست به حدِ خودشان در همان اداره قانع بودند، اما نکته 
اینجاست که ایشان با تسری همان دید قلدرانۀ خود تهدید 
به برکناری برخی ارکان فرهنگی، هنری و رسانه ای که زیر 
مجموعه وی نیستند کرده است و مدارک و مستند آن هم نزد 
این روزنامه محفوظ است؛ آنجا که در تهدید یک مدیر رسانه 
ای زیر مجموعه یک رکن نظامی گفته: »یک تلفن را خرج 

برکناری اش می کنم«!
چهارم؛ تهدید و ارعاب منتقدان و نادیده انگاری بدیهی ترین 
حقوق آن ها. بسیاری از منتقدان در طول این مدت به طریق 
مختلف تهدید شده اند. نمونه بارز آن برای همین روزنامه 
دنیای هوادار رخ داد. آنجا که آگهی های دولتی این روزنامه 
به دستور سرپرست اداره کل ارشاد قطع و از ورود مدیرمسئول 
این روزنامه به ساختمان اداره کل فرهنگ و ارشاد ممانعت به 
عمل آمد تا نشان دهد راه مواجهه با منتقد در دوره سرپرستی 

درکتانیان با قلدری و خودمختاری است، نه قانون!
پنجم؛ رونمایی از کتابی بدون مجوز؛ تنها و صرفا برای شوآف و 
رزومه سازی. مجری قانون در حوزه فرهنگ و هنر برای شوآف، 
با بی قانونی از کتابی رونمایی کرد که هزینه آن جشنواره از 
طریق سازمان فرهنگی شهرداری کرج تامین شد، اما کتابی که 
رونمایی شد فاقد مجوز نشر و چاپ از وزارت خانه مطبوع بود 

که مصداق قانون گریزی آقای سرپرست است.

ششم؛ یکی از اقدامات آقای سرپرست که به جرات می توان 
گفت شأن و جایگاه هیچ کدام از حوزه های فرهنگی، هنری 
و رسانه ای زیر مجموعه اش را رعایت نکرده است بر می گردد 
به روزهای منتهی به روز خبرنگار که در روند برگزاری پاسداشت 
این روز گفت: خانۀ مطبوعات را قبول ندارم، خودم آن را برگزار 

می  کنم!
تکرار تکرار و تکرار، همه این موارد را بارها گفته ایم؛ بارها 
و بارها اشاره کردیم که شما بصورت غیرقانونی، یک خبرنگار 
و منتقد را به اداره کل فرهنگ و ارشاد ممنوع الورود کردید، 
انگار که این اداره، خانۀ پدری شماست! سپس تهدیدِ خلافِ 
قانون خود را هم در آستانۀ روز خبرنگار عملی کردید... اکنون 
که برخی مدیران ارشد استان پس از تغییر دولت و جابجایی 
کابینه و در ادامه آن مدیران کشوری و استانی بجای حل 
مشکلات استان بدنبال تثبت جایگاه خود هستند و یا از ادامه 
کار در البرز نا امید شده اند، جناب آقای درکتانیان سرپرست 
اداره کل فرهنگ و اراد اسلامی استان البرز در شرایطی که هم 
ما و هم خودتان بهتر می دانید قطعا در دایره مدیران البرزی 
در دولت جدید هیچ جایگاهی نخواهی داشت، برای عاقبت 
به خیری خودتان و اینکه دعای خیر مردم در بازگشت به شهر 
خودتان همراهت باشد به این مطالبه جدی اهالی فرهنگ، هنر 
و رسانه مبنی بر جابجایی سکاندار این اداره کل نه نگو و برو...

فریادهای اهالی فرهنگ، هنر و رسانۀ البرز »گوش فلک را پرُ کرده« است؛

آقای درکتانیان بجای قلدری، این  بار نه نگو و برو!

داستان جلد

سخنگوی شورای اسلامی شهر کرج از انتخاب ناظرین 
شورای اسلامی شهر کرج در سازمان های شهرداری کرج 

در سال چهارم دوره ششم خبر داد.
به گزارش »دنیای هوادار«، علی قاسم پور با بیان این 
مطلب اظهارداشت: در این راستا ناظرین سازمان عمران و 
بازآفرینی شهری توسط حسین مهاجری- علیرضا رحیمی- 
مریم قهرمانی، ناظرین سازمان سیما، منظر و فضای سبز 
شهری توسط علیرضا سعیدی- حسین مهاجری- مجتبی 
حاجی قاسمی - جواد چپردار - حسین سعیدی سیرائی 
- سید مرتضی اعتصامی، سازمان فناوری اطلاعات و 
ارتباطات توسط محمد اسدیان - مجتبی حاجی قاسمی 

- حسین سعیدی سیرائی انتخاب شدند.
سخنگوی شورای اسلامی شهر کرج تصریح کرد: ناظرین 
سازمان مدیریت پسماند توسط مجتبی حاجی قاسمی - 
سید مرتضی اعتصامی- محمد اسدیان، سازمان حمل و 
نقل بار و مسافر توسط حسین سعیدی سیرائی - عمار 
ایزدیار- علیرضا رحیمی- سید مرتضی اعتصامی، سازمان 
علیرضا  توسط  مردمی  مشارکت های  و  سرمایه گذاری 
سعیدی  حسین   - قاسمی  حاجی  مجتبی  سعیدی- 
حسین  توسط  ریلی  نقل  و  حمل  سازمان  سیرائی، 
مهاجری- محمد اسدیان - مجتبی حاجی قاسمی - جواد 

چپردار به مدت یکسال انتخاب شدند.

و  ورزشی  فرهنگی،  سازمان  شد:  یادآور  پور   قاسم 
اجتماعی توسط علیرضا سعیدی- جواد چپردار - حسین 
سعیدی سیرائی - عمار ایزدیار- علیرضا رحیمی- مریم 
ساماندهی  سازمان  اعتصامی،  مرتضی  سید  قهرمانی- 
مشاغل شهری و فراورده های کشاورزی توسط محمد 
اسدیان - سید مرتضی اعتصامی- علی قاسم پور- فاطمه 
منعمی، سازمان مدیریت آرامستان ها توسط علیرضا 
علی  سیرائی-  سعیدی  حسین  ایزدیار-  عمار  رحیمی- 
قاسم پور - فاطمه منعمی - علیرضا سعیدی و سازمان 
آتش نشانی و خدمات ایمنی توسط علیرضا رحیمی- 

مریم قهرمانی- عمار ایزدیار انتخاب شدند.

»علی قاسم  پور« خبر داد؛ نظارت شورای شهر بر سازمان  های شهرداری

 
»امام جمعه کرج«:

دشمنان اسلام پاسخ ترورهای کور 

خود را دریافت خواهند کرد

نماینده ولی فقیه در استان البرز و امام جمعه کرج با اشاره 
به شرارت های رژیم غاصب صهیونیستی در منطقه اعلام کرد: 
دشمنان اسلام پاسخ ترورهای کور خود را در زمان مقتضی 

دریافت خواهند کرد.

به گزارش »دنیای هوادار«، آیت الله »سید محمد مهدی حسینی 
همدانی« درخطبه های نماز جمعه این هفته کرج به شهادت 
رئیس دفتر سیاسی حماس در تهران توسط رژیم صهیونیستی 
اشاره کرد و افزود: اگر پاسخ این شرارت دشمن را ندهیم یعنی 
تسلیم شده و ذلت را پذیرفته ایم و در واقع عقب گرد غیر 
تاکتیکی داشته ایم ؛ پس این مهم اتفاق می افتد و پاسخ به 

جنایات و ترورهای دشمنان خواهیم داشت.

امام جمعه کرج با بیان اینکه عده ای پیاده نظام دشمن به 
دنبال ایجاد ترس و هراس در کشور هستند، ادامه داد: این 
افراد در تلاش هستند تا مردم و مسئولان از خواسته های به 
حق خود منصرف شوند درحالی که خود رژیم غاصب اعتراف به 
وحشت از پاسخ ایران اسلامی کرده و نخست وزیرسابق رژیم 

غاصب از فروپاشی اقتصادی این رژیم می گوید.

وی در بخش دیگری از سخنانش گفت: امروز مردم به این 
باور رسیده اند که اعتماد به آمریکا یعنی قبول خفت و تاراج 
کشور بنابر این جنایات آمریکا را درحق مردم ایران نمی توان 

فراموش کرد.

آیت الله حسینی همدانی افزود: وقتی بر روی مدرسه ای که 
محل امن اعلام شده بمب های هدایت شده می ریزند و انسان 
های مظلوم را می سوزانند یا حماس را تروریست معرفی می 
کنند، این ها نشانه شرارت آمریکا و صهیونیست های جنایتکار 

است.

وی بیان کرد: متاسفانه در داخل کشور عده ای بزدل همراه با 
برخی از کشورها توجیه می کنند و تاکید دارند که دنبال پاسخ 
به ترورها و جنایت های استکبار جهانی نباشیم چراکه هزینه 

بر است.

امام جمعه کرج در بخش دیگری از سخنانش که با شعار مرگ 
برآمریکا، مرگ براسراییل و مرگ بر انگلیس نمازگزاران همراه 
بود،گفت: آمریکا و اسراییل پلید امروز در جنگ روانی ایران 
گرفتار شده اند؛ در زمان مقتضی خانه های عنکبوتی اسراییل 

غاصب ویران خواهد شد.

وی تاکید کرد: تا زمان ویرانی خانه های عنکبوتی رژیم غاصب 
صدای لعن آمریکا و اسراییل از همین مصلی امام خمینی )ره( 

کرج شنیده می شود.

آیت الله حسینی همدانی خاطرنشان کرد: همین کسانی که در 
داخل کشور ترس را القا می کنند در امور دیگر نیز خود را نشان 
داده اند چنانچه درجریان قهرمانی ورزشکاران ایرانی لال هستند.

وی اضافه کرد: المپیک افتخاری برای ایران شد و خداقوت 
به ورزشکاران می گوییم چراکه با همه سختی ها با کسب 

۱۲ مدال ۶ رتبه المپیک، پرچم پرافتخار کشورمان را بالا بردند.

این  درجریان  که  داخلی  مزدوران  گفت:  همدانی  حسینی 
موفقیت ها لال هستند بدانند که ایران اسلامی از این افتخارات 

زیاد داشته و خواهد داشت.

وی یادآورشد: دشمنان دربرابر ملی شدن صنعت ایران مقاومت 
کردند و طرح کودتا را ریختند چنانچه دیدیم در داخل کشور 
اوضاع به هم ریخت و بیگانگان نفوذ کردند؛ درجریان ملی شدن 
صنعت نفت اتحاد ملت از بین رفت و مردم به آمریکا اعتماد 

کردند.

نماز جمعه

مهرداد تیموری 

ــان در  ــدِ خودش ــه ح ــت ب ــای سرپرس ای کاش آق
ــت  ــه اینجاس ــا نکت ــد، ام ــع بودن ــان اداره قان هم
ــود  ــۀ خ ــد قلدران ــان دی ــری هم ــا تس ــان ب ــه ایش ک
تهدیــد بــه برکنــاری برخــی ارکان فرهنگــی، هنــری 
ــرده  ــتند ک ــه وی نیس ــر مجموع ــه زی ــانه ای ک و رس
اســت و مــدارک و مســتند آن هــم نــزد ایــن روزنامه 
ــر  ــک مدی ــد ی ــه در تهدی ــا ک ــت؛ آنج ــوظ اس محف
رســانه ای زیــر مجموعــه یــک رکــن نظامــی گفتــه: 

ــم«! ــی کن ــاری اش م ــرج برکن ــن را خ ــک تلف »ی
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آغازی در پایان؛ 

شانه  های میرزاده،

 آغوش ناهید

بدون شک المپیک پاریس با خلق دو صحنه عجیب و 
تراژیک و رمانتیک از دو شیردختر ایرانی برای همیشه در 

تاریخ ماندگار خواهد شد.

صحنه اول مبارزه کیمیای ایران و ناهید وطن در اولین 
دور مسابقات تکواندوی المپیک بود. حال عجیبی داشتم 
می  ایران  فرزند  را  دو  این  که  هموطنانی  تمامی  مثل 
پنداشتیم. نه آن مغزهای معیوب که قابل بحث کردن 
هم نیستند. داشتم مرور می کردم. برد برد یا بازی باخت 
هردو  باخت.  ایران  باختند.  هردو  توکیو.  مثل  باخت 
مایوس و دلزده مثل همه ما. برد برد، بهترین حالت برای 
فینال  تا  برنده هرکدام شدند  بود.  پرست  ایرانیان وطن 
بروند! مگر داریم چنین چیزی آن هم در المپیک!؟ برنده 

مثل گرد آفرید شود و بزند به دل تاریخ.

دنیا را مات و مبهوت کند. ضلع بعدی اما نهایت آمال 
آرزوی وطن دوستان بود. برنده که به فینال رفت دیگری 
قبل  را  رویایی  سکوی  کند.  تلاش  مجدد  شانس  برای 
و  دلهره  از  پر  روز  آن  های  نوشته  بودم.  دیده  فینال  از 
اضطراب در آرشیو هست. تلخ و شیرین و آخرش شیرین 
شیرین! وقتی در دو سوی سکوی المپیک دو دختر ایران 
ایستادند ناخود آگاه اشک شوق در چشمان همه ما حلقه 
زد. وای که چه شبی بود و چه غرورانگیز بود. دل¬های 
خانواده  غرور.  و  شادی  حس  از  مملو  آفرید  گرد  هردو 
ناب. یک ملت شاد  از لحظات  پر  های هردو مسرور و 
غرور  همه  این  از  گرفته.  زنگار  مغزهای  معدود  منهای 
و افتخار دختر ایرانی بگذار آن دخمه نشینان دق کنند. 
مهم ایران خانم است که سر بر آسمان می ساید. ناهید 
ستاره آسمان ایران و کیمیا زمین پر گهر ایران زمین. حالا 
نوبت آشتی است. آغوش ناهید و اشک های کیمیا. دو 
شیردختر افتخارآفرین پای سکوی المپیک و میلیاردها 
بیننده این پیام را به جهانیان مخابره کردند: این است 
چهره واقعی بانوی ایران زمین. غرور و افتخار و عشق و 
محبت و بدون ذره ای کینه. چه لحظه ناب بود آن لحظه 
ای که ناهید ستاره آسمان ایران کیمیا گوهر ناب خاک 
وطن را در آِغوش کشید. آغوشی که ناهید برای کیمیا 
قهرمانانی که  آن  روی همه  به  بود  آغوش وطن  گشود 
بر اثر جبر زمانه مدتی از وطن دورند در حالیکه عشق به 
ایران در  سرشت و تک تک سلول های بدن آن¬ها موج 
می زند. آغازی بر پایان غربت یا پایانی در آغاز راه بازگشت 
صبا  میرزاده  وطن.  خاک  بر  دوباره  ای  بوسه  وطن.  به 
شریعتی را روی دوش خود گرفت تا او احساس غربت 
در  آنکه  امید  گشود.  آغوش  کیمیا  برای  ناهید  و  نکند 
رویکرد جدید دولت آشتی ملی همه قهرمانان زیر پرچم 
ایران باشند و اجازه ندهیم هیچ سرمایه ای جلای وطن 

کند. به امید سرافرازی ایران و ایرانی...

»لیلا ابراهیمی« مربی دو و میدانی زنان می گوید: در مورد 
ورزش بانوان در سطوح مختلف با دو طیف از مشکلات ابزاری 
و انسانی رو به رو هستیم. از نظر انسانی با فقدان مربیان 
حرفه ای و آموزش دیده و از نظر ابزاری با کمبود امکانات و 

مکان های ورزشی.
المپیک به عنوان بزرگترین رویداد ورزشی محسوب می شود 
که شرکت در آن آرزوی هر ورزشکاری اعم از زن و مرد است. 
در  کرده اند  از جمعیت همواره سعی  نیمی  عنوان  به  زنان 
عرصه های مختلف نقش آفرینی کنند و با توجه به قابلیت ها و 

توانایی های خاص خود بدرخشند.
از جمله عرصه هایی که زنان برای حضور در آن بسیار تلاش 
المیپیک  در  زنان  نخستین حضور  است،  المپیک  کرده اند 
به سال ۱۹۶۴ توکیو بازمی گردد که طی آن چهار ورزشکار در 
رشته های دو و ومیدانی و ژیمناستیک نام خود را به عنوان 

نخستین زنان ایران در المپیک ثبت کردند.
به این ترتیب در المپیک ۱۹۷۶ مونترال، ۴ شمشیر باز زن، 
در المپیک ۱۹۹۶ آتلانتا، لیدا فریمان تنها زن ایرانی حاضر در 
المپیک در رشته تیر اندازی، در المپیک ۲۰۰۰ سیدنی، منیژه 
کاظمی در رشته تیر اندازی تنها نماینده زن ایرانی، در المپیک 
۲۰۰۴ آتن، نسیم حسن پور تنها تناینده زن ایرانی در رشته تیر 
اندازی، در المپیک ۲۰۰۸ پکن، نجمه آبتین در رشته تیرو کمان، 
هما حسنی در رشته قایقرانی و سارا خوش جمال فکری در 

رشته تکواندو حضور داشتند.
در المپیک ۲۰۱۲ لندن، برای اولین بار بیش از ۴ زن ایرانی 

المپیکی شدند.
در المپیک ۲۰۱۶ ریو، ۹ زن در ۶ رشته به المپیک راه پیدا 
کردند، در المپک ۲۰۲۰، ۶ نفر از زنان سهمیه حضور در المپیک 
را داشتند و در نهایت ۱۱ نفر از زنان مبینا فلاح )تیروکمان(، 
هانیه رستمیان )تیراندازی(، فاطمه امینی )تیراندازی(، شرمینه 
)تنیس روی میز(،  ندا شهسواری  )تیراندازی(،  چهل امیرانی 
ناهید کیانی )تکواندو(، مبینا نعمت زاده )تکواندو(، مهسا جاور 
)قایقرانی(، زینب نوروزی )قایقرانی(، فاطمه مجلل )قایقرانی( و 
فرزانه فصیحی )دوومیدانی(سهمیه حضور در المپیک ۲۰۲۴ 
پاریس را در دست گرفتند، در حالی  که ۲۹ سهمیه متعلق به 
مردان بود. در این المپیک، ناهید کیانی در رشته تکواندو موفق 
به دریافت مدال نقره و مبینا نعمت زاده در رشته تکواندو موفق 

به دریافت مدال برنز شدند.
مدال آوری زنان یک موفقیت بزرگ برای جامعه ایران است. 
زنانی که نیمی از جمعیت را تشکیل می دهند و می توانند با 
استفاده از قابلیت ها و توانمندی های خود زمینه توسعه پایدار 

را هموار سازند.
دست  برای  که  باورند  این  بر  ورزشکار  زنان  حال  این  با 
یافتن به جایگاه واقعی خود با مسایل و مشکلاتی رو به 
رو هستند که لازم است این موانع مورد توجه قرار گرفته 
و برای آنها راه حلی ارائه شود تا زمینه حضور و موفقیت 
فراهم  پیش  از  بیش  جهانی  مسابقات  در  آنها  بیشتر 
شود. اینکه این مسایل و مشکلات چه مواردی هستند و 
چگونه می شود آنها را از میان برداشت. از همین رو، »لیلا 
بازیکن  ظهرابی نیا«،  »سارا  دوومیدانی،  مربی  ابراهیمی«، 
فوتبال و »سپیده بابایی«، عضو تیم ملی کشتی آلیش زنان 
طی گفت و گویی، آرای خود را به اشتراک گذاشتند که در 

ادامه مشروح آن را می خوانید:

در ورزش بانوان مشکل ابزاری و انسانی داریم
ابراهیمی در مورد مسایل و مشکلات ورزش بانوان می گوید: در 
بخش بانوان ما هم مشکل ابزاری داریم و هم انسانی. مشکل 
انسانی از این نظر که مربیان حرفه ای بسیار کم هستند. مربیانی 
که اکنون هم فعال هستند و هم با عشق و علاقه شخصی خود 
فعالیت می کنند. مربیانی که خوب و حرفه ای هستند به اندازه 

انگشتان دست هم نمی رسند و این بسیار بد است.
این مربیان نه حمایت مالی می شوند و نه اینکه می توانند در 
دوره های عالی که در کشورهای مختلف برگزار می شود، شرکت 
کنند. همچنین هیچ وقت هم برای استفاده از پتانسیل آنها 

ظرفیت سازی نشده است.
وی می افزاید: از نظر ابزاری هم امکانات و مکان های ورزشی 
بسیار اندکی داریم. برای مثال پیست دو میدانی در تهران که 
پایتخت است، حداقل به انگشتان دست نمی رسد و تنها دو 
تا داریم. یکی کشوری است که زیر نظر فدراسیون نیست و 
دیگری هم آفتاب انقلاب است که پتانسیل ورزشکاران را ندارد. 

اگر این طور پیش برود، آن پیست هم فرسوده می شود.

این مشکلات دست دردست هم می دهند تا امکان پیشرفت 
اردوهای  باشد. همچنین  اندک  باشد،  بانوان  برای  باید  که 
خوب و منسجم از نظر مکانی بسیار کم است. شهرستان ها 
امکانات خوبی ندارند، هیات تهران که پایتخت است، از نظر 
مالی ضعیف است. ما نیاز به اسپانسرهای بسیار قوی داریم که 

بیایند و هزینه کنند.
و  دغدغه ها  واقع  در  می گوید:  این خصوص  در  نیز  بابایی 
آقایان است. متاسفانه رشته ما  برابر  بانوان چند  مشکلات 
المپیکی نیست. زیرا پوشش ما طوری است که به ما اجازه 
که  است  این  من  نمی دهد. خواهش  را  المپیک  به  رفتن 
همانطور که بچه ها روی اعتقادات خود ایستادند و به مدال 
جهانی بسنده کردند و با مدال المپیک خداحافظی کردند، 

حمایت شوند.
وقتی کسی از علاقه اش به خاطر کشورش می گذرد، باید هم 
حمایت مالی شود و هم اینکه بیمه شود. من حتی در برخی از 
رشته ها شنیده ام که بانوان با هزینه خود اعزام می شوند که این 

موضوع اصلا خوب و مطلوب نیست.
اما  دارم،  آسیایی  و  جهانی  مدال  می افزاید: من هفت  وی 
متاسفانه هنوز در جایی مشغول به کار نیستم و در باشگاه 
مربی گری می کنم. از طرفی دچار مصدومیت کتف هم شده 
نظر  از  تا  بروم  باشگاه  شدم  مجبور  دوم  هفته  در  و  بودم 

اقتصادی لطمه نخورم. این موارد همه دغدغه هستند.
علاوه براین به دلیل ملی پوش بودنم، ۸۰ درصد زمان خود را 
در باشگاه بودم که این موضوع باعث شد نتوانم درسم را ادامه 
دهم. من آخرین جایزه ای که از وزارت ورزش گرفتم ۲۵ میلیون 
تومان بود. در کشورهای دیگر این مبلغ بسیار خنده آور است. 
من برای شرکت در برخی مسابقات باید حداقل ۱۰ کیلو وزن 
کم می کردم، این مقدار پول در مقابل این همه زحمت واقعا 
کم است. از طرفی در شهرستان ها با کمبود امکانات رو به رو 

هستیم.
ظهرابی نیا در این باره می گوید: بیشترین مشکل ندیده شدن 
بازیکنان زن است و این ندیده شدن سبب شده هیچ اسپانسری 
هم ما را نبیند. برای مثال در فوتبال گفته شده همه باشگاه ها 
باید تیم داری کنند، اما نگفتند لیگ برتر. باشگاه ها هم زیر بار 

این هزینه ها نمی روند.
درواقع تا زمانیکه به صورت حرفه ای به ورزشی نگاه نکنیم، 
هیچ پیشرفتی حاصل نمی شود. ما در خوزستان مشکل زمین 
چمن داریم و راهی هم برای حل این مشکلات اندیشه نشده 
است. اگر لیگ منظمی داشته باشیم می توانیم به تیم ملی 
کشور کمک کنیم. اما فقط هستیم که به دلایلی حضور داشته 
باشیم. این در حالی است که جوانان وقتی به ورزش روی 
می آورند هم جامعه و هم خانواده ها سالمتر خواهند بود. 
بنابراین باید زیرساختی باشد تا جوانان از آن ها استفاده کنند 
اما متاسفانه این زیرساخت ها به ویژه در شهرهای کوچک وجود 

ندارد.
وی ادامه می دهد: به عنوان ۱۴ سال کاپیتان تیم ملی هنوز 
با مشکل زمین چمن در خوزستان رو به رو هستم. اگرچه 
مسئولان جوان پرتلاش روی کار آمده اند، اما هنوز زمینه آنطور 
فراهم نشده که با خیال راحت کار کنیم و این دغدغه ها اجازه 

فعالیت مفید به بانوان را نمی دهد.

چگونه می توان موانع ورزش بانوان را کنار زد؟
ابراهیمی در خصوص اینکه چگونه می توان این موانع را کنار 
زد، می گوید: باید برنامه منسجم طراحی شود. اسپانسر آورده 
شود. تعداد ورزشکاران و مربیان خوب در شهرستان ها و خود 
تهران بسیار است، بنابراین بخش استعدادیابی باید خوب و 
قوی باشد. بخش آموزش باید خوب کار کند. در این راه هزینه 

شود تا به مطلوب خود دست یابد.
بابایی نیز به راهکارهایی اشاره کرده و می گوید: وقتی بازیکنان 
به وضعیت شان هم رسیدگی  دیده شوند،به طور قطع  زن 
می شود. تنها راه حلش این است که برای بانوان مدال آور که 
الان در عرصه مربی گری هستند، امکانات لازم فراهم شود تا 
هم خود آنها رشد کنند و هم کسانی که توسط آنها در حال 

آموزش دیدن هستند.
ظهرابی نیا »دیده شدن ورزشکار « را مهمترین راهکار می داند 
دارد.  مهمی  بسیار  نقش  زمینه  این  در  رسانه  می گوید:  و 
نمی گویم تمام بازی به صورت مستقیم پخش شود اما دستکم 
بخش هایی از مسابقات بانوان از طریق رسانه های ملی پخش 
شود. اکثر بازیکنان مرد را که دسته ۳ بازی می کنند، مردم 
می شناسند، در حالی  که این موضوع برای بهترین بازیکن زن 
متفاوت است. اگر ورزشکاران زن شناخته شوند، اسپانسرها هم 
حمایت کنند. حمایت مسئولان هم مهم است، البته آن ها آن 
طور که باید دلسوز ورزشکاران نیستند. امیدوارم مسئولان و 
رسانه ها هر دو از ورزشکاران به ویژه ورزشکاران زن حمایت کنند 

تا ورزش بانوان در سطوح مختلف کشور رشد کند.

در گفت وگو با مربیان و ورزشکاران زن مطرح شد؛

چرا بانوان ورزشکار سکوی پرش ندارند؟

با شناسایی مواردی از ابتلا به »ام  پاکس« در خارج از قاره آفریقا، چین اعلام کرد دست به غربالگری گسترده برای شناسایی مبتلایان به 

این بیماری می زند. اولین مورد ابتلا به ام  پاکس در خارج از آفریقا روز پنج شنبه در سوئد گزارش شد و امروز )جمعه( نیز وزارت بهداشت 

پاکستان در خبری رسمی، یک مورد ابتلا را در این کشور و در بیماری که مسافری از عربستان بوده، تایید کرده است. براساس گزارش 

رسانه ها، چین اقدام به ضدعفونی کردن ظروف و کالاها از مبدا آفریقا کرده و مسافران باید گزارش دهند که آیا با افراد آلوده به این ویروس 

تماس داشته اند یا خیر.

چین برای جلوگیری از ورود »ام  پاکس« مقررات می گذارد دیدگاه

دیالوگ

مینا اینانلو

سیدرضا فیض  آبادی
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روز گذشته رئیس جمهور بر نصب کنتورهای هوشمند برق تاکید کرد؛ موضوعی که تا کنون آنطور که باید مورد توجه قرار نگرفته اما تاثیر 

آن در مدیریت و بهره وری انرژی بی مثال است. نصب کنتورهای هوشمند برق به عنوان یکی از مهم ترین اجزای شبکه های هوشمند انرژی، 

از اهمیت بالایی در بهبود بهره وری و کاهش اتلاف انرژی در ایران برخوردار است. این کنتورها با قابلیت اندازه گیری دقیق تر، مدیریت بهتر 

مصرف، و امکان تعامل دوطرفه با شبکه، بهبود کارایی سیستم های برق رسانی را به همراه دارند. توسعه و نصب کنتورهای هوشمند برق در 

ایران طی سال های اخیر به یکی از اولویت های صنعت برق تبدیل شده است.

نصب کنتور هوشمند برق اولویت شد

اقتصاد

سامانه ملی املاک و اسکان یک ابزار بسیار کارآمد است که 
با فراهم کردن امکان دریافت مالیات بر خانه های خالی، به 
بهبود شرایط مالی و مالیاتی کشور کمک می کند. این سامانه 
خالی،  خانه های  تعداد  کاهش  در  مهمی  نقش  می تواند 
جلوگیری از سفته بازی در بازار مسکن و هدایت سرمایه ها به 

سمت امور تولیدی و مولد ایفا کند.
به گزارش »دنیای هوادار«، از مردادماه سال  ۹۹ فعالیت 
وضعیت  شناسایی  منظور  به  اسکان  و  املاک  سامانه 
واحدهای مسکونی کشور آغاز شد و قرار شد این سامانه 
به مرور تکمیل شود اما با فراز و فرودهای زیادی همراه 
بود به نحوی که هر سال وعده تکمیل و نهایی شدن آن 
داده می شد تا این که دولت سیزدهم پس از نه سال 
که از تصویب قانون »مالیات های مستقیم« می گذشت 
و دولت وقت موظف به اجرای آن از طریق سامانه املاک 
اوایل سال جاری  در  را  این سامانه  بود،  اسکان شده  و 

راه انداخت.
در رابطه با اهمیت حل مشکل مسکن در کشور و نققش 
با  مجتبی بخشی پور عضو  سامانه ملی املاک و اسکان 
هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی و عضو کمسیون عمران 

مجلس، گفتگو کرده ایم.
اجرای قانون مالیات بر خانه های با کمک سامانه املاک و 

اسکان
بخشی پور با اشاره به اهمیت سامانه ملی املاک و اسکان، 
خاطرنشان می کند: مالیات بر خانه های خالی اقدامی بسیار 
مفید و مثبت بود که با استفاده از سامانه ملی املاک و 
اسکان، امکان دریافت این مالیات فراهم شده است. این 
طرح می تواند به بهبود شرایط مالی و مالیاتی کشور کمک 
کرده و به نقطه ایده آل نزدیک تر سازد. این مالیات ها می توانند 
در جهت توسعه کشور مورد استفاده قرار گیرند، به جای اینکه 
سرمایه ها به سمت خرید مسکن هدایت شوند. نگاه مجلس 

بر این بود که سرمایه ها به سمت امور مولد و تولیدی بروند و 
از صرف شدن در سفته بازی و امور غیر مولد جلوگیری شود.

نماینده مجلس دوازدهم شورای اسلامی اظهار داشت: در 
کشور ما تعداد زیادی خانه خالی وجود دارد و اگر این روند 
ادامه یابد و در دولت های آینده نیز پیگیری شود، تعداد این 
خانه های خالی کاهش خواهد یافت. یکی از دلایل اصلی 
رشد بی منطق قیمت مسکن، سفته بازی دلالان و فعالان 
بازار با واحدهای مسکونی و خانه های خالی از سکنه است. 
سفته بازی به این معناست که افرادی متقاضی خرید مسکن 
هستند که نیازی به ساکن شدن در آن واحد ندارند و تنها 
با هدف کسب سود در آینده اقدام به خرید می کنند. این 
سفته بازی ها ناشی از انتظاراتی است که نسبت به آینده بازار 

مسکن وجود دارد.
با خانه های خالی می  توان عرضه و تقاضا را متعادل کنیم

بخشی پور اظهار داشت: با استفاده از همین واحدهای خالی، 
می توانیم به اندازه کافی مسکن برای متقاضیان فراهم کنیم 
و میزان عرضه و تقاضا در بازار مسکن را در برخی استان ها 
متعادل کنیم. این اقدام می تواند از افزایش بی رویه قیمت ها 

جلوگیری کند. در جامعه افرادی هستند که ممکن است 
صدها خانه داشته باشند اما مالیاتی که می پردازند متناسب با 
تعداد خانه های خالی آنان نیست. اگر اطلاعات دقیق تر شود 
و افراد مالیات را متناسب با تعداد خانه های خالی پرداخت 
کنند، سرمایه ها به جای اینکه به سمت مسکن بروند، به 

سمت اشتغال و تولید هدایت خواهند شد.
وی ادامه می دهد: مالیات بر خانه های خالی می تواند نقش 
مؤثری در کاهش تعداد خانه های خالی و متعادل سازی بازار 
مسکن داشته باشد. در نتیجه، بازار مسکن به تعادلی پایدار 
خواهد رسید و امکان دستیابی به توسعه و رشد اقتصادی 

فراهم خواهد شد.
بخشی پور در پایان افزود: سامانه ملی املاک و اسکان یک 
ابزار بسیار کارآمد است که با فراهم کردن امکان دریافت 
مالیات بر خانه های خالی، به بهبود شرایط مالی و مالیاتی 
کشور کمک می کند. این سامانه می تواند نقش مهمی در 
کاهش تعداد خانه های خالی، جلوگیری از سفته بازی در بازار 
مسکن و هدایت سرمایه ها به سمت امور تولیدی و مولد 

ایفا کند.

سامانۀ ملی املاک و اسکان؛

کلید حل مشکل خانه های خالی چیست؟

مسکن

»شهردار فردیس« مطرح کرد؛ 

مهم  ترین پروژۀ عمرانی

 فردیس نیازمند

 نگاه ویژۀ مدیران استانی

تقاطع  شدن   عملیاتی  برای  گفت:  فردیس  شهردار 
غیرهمسطح بلوار شهید کچویی به عنوان مهم  ترین پروژه 
عمرانی شهر فردیس،  به همراهی  و حمایت نمایندگان 

مجلس و مسئولان استانی نیاز است.

در  نژاد  احمدی  محمدرضا  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
معارضات  رفع  و  تملکات  پیگیری  و  بررسی  نشست 
اجرایی پروژه تقاطع غیرهمسطح بلوار شهید کچویی، بر 
لزوم  پیگیری جدی تملکات این پروژه تأکید و اظهار کرد: 
با توجه به ترافیک موجود در بلوارهای کچویی و امیرکبیر، 
و  جنوب  به  شمال  زیرگذر  دو  به صورت  که  پروژه  این 
جنوب به شمال در محل تقاطع دو بلوار اجرا می شود، گره 

ترافیکی غرب شهر را باز می کند.

وی افزود: تملکات پروژه تقاطع غیرهمسطح بلوار شهید 
کچویی باید از طریق توافق با سازمان زندان ها، سازمان 
که  شود  انجام  شهرسازی  و  راه  و  مراتع  و  جنگل ها 
نهادهای مربوطه صورت  و  با سازمان ها  مکاتبات لازم 
گرفته است.  اگرچه با تغییر دولت، روند رسیدن به مرحله 
توافق با نهادهای فوق طولانی تر می شود، اما  در خصوص 
این پروژه  نشستی با نماینگان استان البرز در مجلس 
و  کمک  از  بتوانیم  تا  داشت  خواهیم  اسلامی  شورای 
را  پروژه  و  ببریم  بهره  توافقات  انجام  در  آن  ها  همراهی 

عملیاتی کنیم.

زمان  کنیم  می  تلاش  اینکه  بیان  با  فردیس  شهردار 
عملیاتی شدن پروژه را کوتاهتر کنیم؛ گفت: با توجه به 
دشواری ها و زمانبر بودن انجام توافق با سازمان زندان  ها 
که باید در استان تهران صورت بگیرد، در حال بازنگری 
طرح تقاطع غیرهمسطح بلوار شهید کچویی توسط مشاور 
نحوه  در  تغییر  با  بتوانیم  امکان  در صورت  تا  هستیم 

اجرای طرح، عملیاتی شدن پروژه را سرعت ببخشیم.

ترافیکی  اینکه در راستای رفع گره های  به  با اشاره  وی 
افزود:  است؛  شده  پیش بینی  مختلفی  طرح های  شهر، 
کارکرد بلوار بیات به صورت بزرگراهی و با اجرای اصلاحات 
هندسی و تقاطعات هوشمند در نقاط مختلف پیش بینی 
شده که به بلوار نیایش یا رینگ شرقی شهرفردیس متصل 
می شود. بلوار نیایش با عبور از بلوار کیاتل، بلوار مپنا، 
و  مخصوص  جاده  به  فردیس  رودخانه  و  شهریار  جاده 
اتوبان تهران کرج و در نهایت بزرگراه همت متصل می 

شود.

احمدی نژاد با بیان اینکه در مسیر بزرگراه نیایش چند 
تقاطع غیرهمسطح پیش بینی شده که در مرحله بررسی 
مطالعاتی است؛ گفت: برای اجرای این پروژه در مسیر 
رودخانه فردیس به تعامل  بیشتر آب منطقه ای و توافق 
با این سازمان نیاز داریم که امیدواریم با ارائه چند طرح 

پیشنهادی بتوانیم به این توافق دست پیدا کنیم.

گوشه وکنار

مهدی پناهی

برای  را  بزرگترین سکوی نفتی فراساحلی جهان  چین، 
میدان مرجان عربستان سعودی ساخته است.

به گزارش »دنیای هوادار«، چین که بزرگ ترین سازنده 
پنل های خورشیدی، خودروهای برقی و توربین های بادی 
است، بزرگترین سکوی نفتی فراساحلی جهان را ساخته 
است که در میدان مرجان عربستان سعودی مورد استفاده 

قرار خواهد گرفت.
طبق گزارش رسانه های چینی، بنای این سکو، نشان دهنده 
پیشرفت این کشور در توسعه زیرساخت های انرژی دریایی 
در مقیاس بزرگ است. همچنین نشان می دهد تقاضای 
کافی برای نفت وجود دارد که انگیزه سرمایه گذاری در 

چنین زیرساخت عظیمی را فراهم کند.
در واقع، پارامترهای این سکو، قابل ملاحظه هستند. این 
سکو به ارتفاع ۲۴ طبقه، بیش از ۱۷ هزار تن وزن دارد، 
عرشه ای به اندازه ۱۵ زمین بسکتبال دارد و ظرفیت سالانه 
۲۴ میلیون تن نفت خام معادل ۱۷۶ میلیون بشکه و ۷.۴ 

میلیارد متر مکعب گاز طبیعی را دارد.
این سکو اکنون به عربستان سعودی منتقل شده و در 
میدان مرجان نصب می شود که در حال حاضر، با هدف 
افزایش تولید، در دست توسعه قرار دارد. برنامه توسعه این 
میدان، ۱۲ میلیارد دلار هزینه دارد و روزانه ۳۰۰ هزار بشکه 
به ظرفیت تولید میدان اضافه می کند و مجموع تولید آن 
را به ۸۰۰ هزار بشکه در روز می رساند. همچنین ۳۶۰ هزار 
بشکه دیگر در روز به تولید اتان و مایعات گاز طبیعی 
اضافه خواهد کرد. ظرفیت تولید گاز این میدان قرار است 

۲.۵ میلیارد فوت مکعب در روز افزایش یابد.
تکمیل ساخت این ابرسکوی چینی با موفقیت دیگری، این 
بار از سوی شورون، همزمان شد. شرکت آمریکایی شورون، 
هفته گذشته اعلام کرد یک فناوری جدید استخراج فشار 
بالا را در یک چاه آب عمیق در خلیج مکزیک، با موفقیت 
آزمایش کرده است. موفقیت این فناوری به معنای آن 

است که منابع بیشتری می توانند قابل استخراج شوند.

ساخت بزرگترین سکوی نفتی جهان در چین
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»شهاب مالمیر« -مدیر روابط عمومی و امور رسانه و سخنگوی کانون جهان گردی و اتومبیل رانی- گفت: سامانه ملی سفر با شماره سراسری ۰۹۶۲۹ و امداد خودرو کانون 

جهانگردی و اتومبیل رانی با شماره تلفن سراسری ۱۴۲۳ و ٠٢١۶۴٢٣ به صورت شبانه روزی آماده خدمت رسانی به مسافران و زائران اربعین در سراسر کشور است. سامانه ملی 

سفر، اطلاعات مورد نیاز در زمینه اماکن اقامتی و پذیرایی، وضعیت آب و هوا، اطلاعات راه ها، پمپ بنزین، مراکز خدمات رفاهی بین راهی، بیمارستان ها و مراکز خدمات 

درمانی را در اختیار متقاضیان قرار  دهد. به مسافران و زائران اربعین حسینی توصیه  می شود با به خاطرسپردن شماره تلفن های ۰۹۶۲۹ و ۱۴۲۳ و همچنین ۰۲۱۶۴۲۳ با 

آرامش خاطر و خیالی آسوده سفر کنند.

زائران اربعین ۲ شماره تلفن را به خاطر بسپارند

»توتــم« بــا میزانســن هایی خلاقانــه و تودرتــو اســت 
ــد  ــود پدی ــا خ ــط را ب ــا و رواب ــف رازه ــذت کش ــه ل ک
ــن  ــک و فرورفت ــای نزدی ــی در نماه ــی آورد. کارگردان م
ــارز  ــکات ب ــن از ن ــا دوربی ــی ب ــای نمایش در صحنه ه
ــر  ــدای ام ــاید در ابت ــت. ش ــر اس ــن اث ــی ای کارگردان
ــۀ  ــه ورط ــب ب ــم مخاط ــوان فیل ــان عن ــی در هم و حت
ــیر  ــود و از مس ــوق داده ش ــرانجام س ــیرهای بی س تفس
ــد و  ــل بمان ــازد غاف ــم می س ــه فیل ــی ک ــم وضعیت فه
بی درنــگ آن را پــس بزنــد، امــا بواســطۀ جریــان 
ــتعاری و  ــرایط اس ــی ش ــم، نوع ــری فیل ــت تصوی روای
بدیــع ســاخته می شــود کــه نــه در رئالیســم دَمِ دســتی 
غــرق می شــود و نــه حتــی بــه بدل  شــدن بــه فیلمــی 
ــد. ــن می ده ــه ت ــکلی تقلیل  یافت ــه به  ش نمادپردازان

توتم ها در اقوام بومی مجسمه هایی نمادین از شمایل حیوانات 
هستند. آن ها کاربردی آئینی دارند و اغلب به  منظور یادبود نیاکان 
از آن ها استفاده می شود. به باور این اقوام، توتم دارای نیرویی 
حمایت  کننده و حافظ برای بشر است. باورمندی به توتم قانون و 
تابوهایی را نیز به همراه دارد، به این شرح که: حیوان منتسب به 
توتم را هرگز نباید کشت و با افرادی از جنس مخالف و از همان 
توتم مشترک نباید رابطۀ جنسی برقرار کرد. توتم ها نقش واسط با 

ارواح را برقرار می کنند و برای توتم  باوران بسیار مقدس هستند.
در تاریخ ادیان و اساطیر آن ها زمانی شکل گرفتند که پسرانی پدران 
خود را کشتند و گوشت تن آن ها را خوردند اما بعد از این کار 
پشیمان شدند و برای رهایی از عذاب وجدان خود دستورالعمل ها و 
آئین هایی را بر اساس رابطه با ارواح پدران خود بنا نهادند. به عبارت 
دیگر، برای گذر از شرایطی آشوبناک برای خود منبع ثباتی تولید 
کردند. توتم باوری نوعی پارادوکس بین کشتن و خوردن پدران، 
برای بدست  آوردن قدرت و درعین  حال حفظ احترام همان پدران 
برای تمام بازماندگان را پدید آورده است. این پارادوکسی است که 
فروید آن را ریشۀ رفتارهای نامتعارف بشر تلقی می کند و حل  نشدن 
را پدید می آورد.  پارادوکس است که نوعی دوپارگی درونی  این 
دوپارگی که بخشی از بشر را دچار اضطرابی درونی زیستن می کند. 
فهم چنین مقولۀ بحران  آوری در قرن حاضر بسیار پیچیده تر است، 
زیرا ما امروزه در جهانی زندگی می کنیم که اشیاء و نیروهای 
مصرف ما را تسخیر کردند و حیوانات با شدتی بی سابقه درحال 
نابودی  اند و یا به  شکلی نامتعارف با زندگی شهری پیوند خورده اند.

می توان اینگونه بیان کرد که این پارادوکس درونی بشر به  نوعی در 
جهان جلوی چشمش وارونه شده است و نظام ارزش های انسان 
امروزی را دگرگون کرده است. حال پرسش اصلی در این گزارش 
این است که فیلم توتم از لی لا آویلز آیا توتم باور سنتی است و 
یا مونتاژی تازه  از نیروی های توتم  کُشی در جهان معاصر را به 
نمایش درآورده است؟ آیا برگشت به سنت ها را پیشنهاد می دهد 
یا با نوعی ماتریالیسم و باورمندی به نیروی عشق برای مقابله با 

مرگ می کوشد؟
»توتم« با میزانسن هایی خلاقانه و تودرتو است که لذت کشف 
رازها و روابط را با خود پدید می آورد. کارگردانی در نماهای نزدیک 
و فرورفتن در صحنه های نمایشی با دوربین از نکات بارز کارگردانی 
این اثر است. شاید در ابتدای امر و حتی در همان عنوان فیلم 
از  و  داده شود  بی سرانجام سوق  تفسیرهای  ورطۀ  به  مخاطب 
مسیر فهم وضعیتی که فیلم می سازد غافل بماند و بی درنگ آن 
را پس بزند، اما بواسطۀ جریان روایت تصویری فیلم، نوعی شرایط 
استعاری و بدیع ساخته می شود که نه در رئالیسم دَمِ دستی غرق 
می شود و نه حتی به بدل  شدن به فیلمی نمادپردازانه به  شکلی 

تقلیل  یافته تن می دهد.
درواقع، فیلم در همین نقاط مماس ادراکی، در گذار ساحت نمادها 
دوشقگی ها،  و  به خود می گیرد  استعاری  واقعیت، شکلی  به 
تاب آوری ها و توان ها را در ارتباط با شدت و ضعف ها تصویرپردازی 
می کند. فیلم از آن دست فیلم های مدرن در فیلم  نامه بحساب 
می آید که رخدادها بجای آنکه مستقل و انتزاعی باشند همه حول 
یک موضوع پرسه می زنند و شخصیت ها بواسطۀ این پرسه نه در 
نمایی باز بلکه در نماهایی بشدت بسته و با ایجاد خطوطی بسته 
در اشیاء و فضاها نقطۀ گریز از خارج به درون را پدید می آورند. 
به  عبارتی، می توان موضوع فیلم را نسبت آدم ها و باورها با واقعیت 
مرگ درنظر گرفت. شاید هستۀ مرکزی این فیلم را بتوان پیکربندی 

بدن آدم هایی که همچنان زنده ان با بدن کسی که درحال مرگ 
است عنوان کرد و میانجی روایت و کارگردانی برای فهم این باورها 
و نسبت ها در موضوع مرگ، دختربچه ای به نام سول است که 
دوربین آویلز به  نحوی هوشمندانه حتی در نبود این شخصیت 
اصلی منظرگاه او را حفظ می کند و لایه های زیرین شخصیت ها 
را بواسطۀ ارتباط حسی سول با آنچه آن ها به زبان می آورند یا 
رفتارهایی که نشان می دهند و یا فرم بدنی آن ها نسبت به این رنج 

)یا همان مرگ یک عزیز( برملا می سازد.
از شاخصه های اصلی دیگر فیلم که بر شدت و ضعف ایدۀ اصلی آن 
می افزاید می توان به نورپردازی و صحنه پردازی  اش نیز اشاره کرد که 
با استفاده از سایه  روشن ها، نور گرم و همچنین خانه ای پر از اشیاء 
و چیزها تغییر شکل   یافتگی نوعی پارادایم باورمند به پارادایم 
ماتریالیستی را نمایندگی می کند. درواقع، برخلاف نمادپردازی های 
بصری بواسطۀ حضور حیوانات و نقاشی ها اتمفسر و مود فیلم از 

یک تمثیل ساده ما را با ژرفای ایدۀ اثر روبه رو می کند.
فیلم با تصویر دختربچه ای به نام سول )sol( آغاز می شود که در 
یک توالت عمومی با خواندن شعری در همراهی با مادرش از 
قصه یا  افسانه ای آگاهی می یابد. افسانه ای که در دقایق پایانی 
فیلم با اجرای دونفرۀ مادر و دختر برای شادی و امیدبخشی به 
پدری که دچار بیماری لاعلاج سرطان است تکمیل می شود. پدر 
سول، تونا که نقاشی تواناست در خانۀ پدری اش در همان اتاقی 
که مادرش آنجا از سرطان فوت کرده به کمک یک پرستار زندگی 
می کند و تقریبا خود را از رویارویی با دیگران دور نگه داشته است. 
در روز تولد تونا، سول و تمام اعضای خانواده در تکاپو برای برپایی 
جشنی هستند که بتوانند در حین آن برای درمان تونا نیز مبلغی را 
جمع آوری کنند. روز برپایی این جشن بهانه ای است که بواسطه  ای 
از منظرگاه سول که در تو در توی خانه و در حضور افراد خانواده 
حرکت می کند، لایه هایی از زندگی روزمرۀ یک خانوادۀ مکزیکی 
ورق بخورد و سنت ها و باورهای آن ها در نسبت با چاره  اندیشی 

برای زنده  ماندن تونا نیز نمایشی شود.
واژۀ Sol در زبان اسپانیایی به معنای آفتاب یا خورشید است، که 
به  شکلی استعاره ای در سرتاسر فیلم در نماهای نزدیک از انسان ها 
موجودات و اشیاء تابش آفتاب کم و کمتر می شود تا به شب راه 

پیدا کند. سول دختربچه ای است که به  شکلی عجیب راه سلوک 
را در فیلم طی می کند. او با این پرسش که پدرش چرا به دیدن 
او نمی آید )گویی او را دوست ندارد( وارد وادی هستی شناسانه ای 
می شود که در ادامه به پرسش عمیقی از پرستار پدرش می رسد. 
سول که در گوشه ای از خانه در تاریکی، پرسش  هایی را از هوش 
پاسخِ پرسش  در  پدربزرگش می پرسد،  مصنوعی گوشی همراه 
پرستار که سول می خواهد از چه چیزی سر دربیاورد می گوید: 
»می خوام بدونم دنیا کی تموم می  شه؟« اما این چه دنیایی است 
که رو به پایان است؟ در سکانس های پایانی و در زمانی که جشن 
برپا شده است، سول روی سقف بخشی از خانه نشسته و از بالا 
جشن را تماشا می کند و گویی از آن لحظه به بعد برای گرفتن 
پاسخش به دانای کلی تبدیل شده است که هم پدرش تونا را 
مجاب کرده به مراسم بیاید و هم در ادامه با اجرای نمایشی 
امیدبخش نوعی پارادایم تازه را بوسیلۀ نسل خودش رقم می زند 

که این پارادایم حتی با مرگ پدر نور آفتاب را به خانه می تاباند. 
این نوعی پارادایم بدون جنسیت است که هم از سنت های توتم 
باور که یکی از عمه هایش برای نجات پدرش به کار می گیرد گذر 
می کند و هم با سوی خشک و تاریخ مصرف گذشتۀ پدربزرگ 
روان  کاو ش با رویکردی تمسخرآمیز برخورد می کند، تمسخری از 

جنس یک نفی معنادار.
در فرهنگ کشور مکزیک آدابی معاشرتی وجود دارد که در هنگام 
صحبت کردن با کسی باید به او نزدیک شد، نماهای بسیار نزدیک و 
بسته که گویی از درون صحنه، ترکیب بندی انسان ها و احساساتشان 
را نشان می دهد. گویی دوربین در گوش آن ها می ایستد و صدای 
درون شخصیت ها یا ارواح حاضر در خانه را برای بیننده نمایان 
می کند. نوعی از میزانسن و دکوپاژ پیچیده که منظر روایت را با 
قطعه  قطعه  کردن فضا و آدم ها حفظ می کند و تصاویر نقاشی های 
فرهنگ عامۀ بومیان یا مردمان آمریکای مرکزی را یادآوری می کند. 
توتم در ابتدا فیلمی رئالیستی و یا حتی ناتورال بنظر می رسد ولی 
نوعی اکسپرسیون روابط یا الگوهای هایپررئالستی که از نقاشی 
الهام گرفته شده است ما را با جهان هوش مصنوعی و جهانی 
که شدت ها و ضعف ها را یکدست می کند پیوند می زند. البته 
این کار نه بواسطۀ الگوبرداری بلکه از نفی وضعیت پدید می آید. 

درواقع، واقعیت تنها مجرایی برای رسیدن به نوعی گذار یا استعاره 
است. استعاره ای که زندگی در سایۀ توتم باوری را با زندگی بشدت 
ماتریالیستی پیوند می زند. در سرتا سر فیلم حشرات، سگ، گربه، 
پرنده و ماهی قرمز در کنار آدم ها فیلم به زیست خود ادامه می دهند 
و تنها یکبار پدربزرگ سول با چوب دستی اش پرنده ای را از روی 
سقف شیشه ای بخشی از خانه می پراند که در سکانس های پایانی 
سول بر همان سقف می نشیند و جشن را تماشا می کند. نوعی 
آئین در نسبت با حیوانات اجرا می شود که همزیستی غریبی در 

جهان تهی از انگاره های توتم باوری پدید می آید.
در صحنه ای سول چند حلزون را روی تابلوهای نقاشی قرار می دهد، 
تابلوهایی که اغلب به سال های دور تعلق دارند. حلزون که حرکت 
آن بسیار کند است بر روی نقاشی هایی با فیگورها و پیکره های 
رنسانسی که گویی وقفه زمانی در این خانه را نمایان می سازد. 
خانه ای که همچنان در آن ساحره یا شمنی برای پاکسازی از ارواح 
خبیث استخدام می شود و هم تمام این باورها با مرگ تونا به 

یغما می رود.
در فیلم توتم زن ها به  شکلی آشنا با جهان امروز، مسئولیت های 
مهم خانواده را در دست گرفته اند و پدربزرگ روان  شناس خانواده 
گویی دیگر توان انجام عملی جدی ندارد و تونا مرد هنرمند نیز 
با مرگ دست  و  پنجه نرم می کند و برادر دیگر نیز همراهی با زنان 
خانواده را در پیش گرفته است. البته این شرایط به یک فمنیسم 
خام بدل نمی شود بلکه با اهمیت  بخشی به کودکان و حتی نسل 
نوجوان جهانی تازه ترسیم می شود جهانی که هم پدران را کشته و 
هم برای محافظت و حمایت با جهان واقعیت و تکنولوژی کلنجار 
می رود. می توان گفت جهان فیلم به  سمت نوعی از »نه مرد بودن« 
و »نه زن بودن« سوق پیدا می کند. درواقع، جهان خالی از هویت 
جنسی یا جنسیتی مشخصی می شود، ولی در ادامه سعی می کند 
رابطۀ خود را با مرگ و زندگی کردن را به خوبی ترسیم کند. نوعی 
کشف تازه از جهان با سوزاندن باورهای خرافی یا ناکارآمد گذشته 
که با سوختن بالُن آرزوها در سکانس های پایانی فیلم نمایشی 

می شود.
برای جمع بندی می توان گفت فیلم با نمایش ابعاد توتم باوری 
سعی در مونتاژ تازه ای از نیروهای پس از گذار از توتم باوری دارد 

که با فرم انتخابی اش سعی در سازمان دهی به این ایده را دارد.

نگاهی به فیلم »توتم« از منظر مؤلفه  های اسطوره  شناسی؛

پایانِ دنیا، خورشید لبخند می  زند

دست  به  نقد

علیرضا ناظری
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هفته نخست لیگ برتر فوتبال ایران با تمام حواشی ریز و درشت 
خود به پایان رسید. از طرفی عدم آمادگی ورزشگاه آزادی و سایر 
شهرستان ها  در  استادیوم ها،  از  تعدادی  و  تهران  ورزشگاه های 
موضوع مهمی است که سال ها مورد انتقاد دوستداران فوتبال 
قرارگرفته و نگرانی های فراوانی در مورد سرنوشت آنان نیز وجود 
از میزبانی  ایران  به محرومیت  دارد. موضوعی که شاید منجر 
دیدارهای ملی و باشگاهی نیز بشود. در این شماره به بهانه آغاز 
لیگ  برتر نگاهی به وضعیت ورزشگاه های ایران خواهیم انداخت:

آزادی، پیر و فرسوده
مجموعه بزرگ آزادی در سال ١٣5٠ به بهانه برگزاری مسابقات 
آسیایی احداث شد. مجموعه ای استاندارد با چند چمن تمرینی که 
در استادیوم اصلی آن بازی های خانگی تیم ملی فوتبال ایران و 
دو تیم بزرگ پایتخت نشین برگزار می شود. وضعیت چمن ورزشگاه 
آزادی  بعد از بازی دراماتیک استقلال تهران با آنیانگ مورد انتقاد 
کارشناسان داخلی و خارجی قرار گرفته و بعد از این اتفاق و پس 
از پایان اولین دوره لیگ برتر فوتبال، محسن مهرعلیزاده رئیس 
وقت سازمان تربیت بدنی و محسن صفایی فراهانی رئیس وقت 
فدراسیون فوتبال تصمیم به بازسازی اساسی چمن گرفته و به 
همین علت ورزشگاه آزادی برای خاکبرداری و کاشت چمن جدید 
و استاندارد تعطیل شد. درحقیقت به همان اندازه که وضعیت 
چمن آزادی مورد توجه قرار گرفت، بنا و سازه در حال فرسایش آن 
به فراموشی سپرده شد. موضوعی که در فصل گذشته باعث نگرانی 
گردیده و دست آخر به بازسازی و ترمیم بخش اعظمی از ورزشگاه و 
سکوهای آن منجر شد. اینکه این بازسازی چه مدت زمانی به طول 
خواهد انجامید، نامشخص بوده و اینکه استانداردها و آیتم های 
روز فوتبال در آن لحاظ خواهد شد نیز بسیار مهم و اساسی است.

تختی همچنان متروکه
با تعطیلی استادیوم آزادی به بهانه بازسازی چمن این ورزشگاه، 
دیدارهای استقلال و پرسپولیس در لیگ برتر فوتبال ایران به 
دهه  از چند  که پس  استادیومی  موکول شد،  تختی  ورزشگاه 
بلااستفاده بودن، شرایط نامساعدی پیدا کرده بود. »هرچند معماری 
خاص این ورزشگاه  خاطرات تلخ و شیرینی را برای هواداران فوتبال 
در ابتدای دهه هشتاد رقم زد«. بعد از انتقال بازی ها به آزادی 
باردیگر تختی به حال خود رها شد. ورزشگاهی که قبل از شروع 
فصل پیش رو نیز قرار بود تا ترمیم کامل آزادی میزبان سرخابی ها 
در دیدارهای خانگی آنان باشد، آنقدر از استانداردهای روز فوتبال 

فاصله دارد که مورد تایید فدراسیون فوتبال، مسئولین ذی ربط 
و باشگاه ها قرار نگرفت. این ورزشگاه که همچون آزادی به بهانه 
برگزاری مسابقات آسیایی احداث شد با توجه به شرایطی که 
داراست، پتانسیل ویژه ای برای تبدیل شدن به مجموعه ای کاربردی 
دارد، اما بی توجهی مطلق در این مورد نیز، آن را به محلی متروکه 
و غیر قابل استفاده تبدیل کرده است. این درحالی است که نیاز 
فوتبال تهران به  وجود ورزشگاهی غیر از آزادی، اما در حد و قواره 
آن به نظر رسیده و این نیاز، موضوع پرداختن به ورزشگاه تختی را 

در موازات ترمیم ورزشگاه آزادی ضروری کرده است.

ورزشگاه های اورژانسی
بنامیم،  اورژانسی  ورزشگاه های  باید  را  تهران  ورزشگاه  چند 
ورزشگاه هایی که هرچند استادیوم خانگی باشگاه های تهران به 
استثنای استقلال و پرسپولیس بوده و یا هستند، اما هرگز شرایط 
برگزاری بازی را ندارند. »بحث حضور بانوان در  این ورزشگاه ها، 
شرایط میزبانی آنان را سخت تر نیز نموده است«. ورزشگاه راه آهن، 
ورزشگاه شهیددستگردی، ورزشگاه شهید کاظمی، ورزشگاه دانشگاه 
علم و صنعت تهران، ورزشگاه شهید هرندی و ورزشگاه آرارات، 
ورزشگاه هایی هستند که باشگاه هایی چون پیکان، هوادار، راه آهن 
و سایپا بازی های لیگ را در آن برگزار می کنند. باشگاه هایی که 
معمولا فاقد هوادار بوده و صرفا در دو دیدار آنان با سرخابی ها، 
تماشاگران بی شماری روی سکوها ملاحظه می شوند. »موضوعی 
که با کاهش نمایندگان تهران در لیگ برتر، کم رنگ و بی اهمیت 
شده است«. ورزشگاه های مذکور به همان دلیل موقتی بودن هرگز 
مورد التفات قرار نگرفته و به هیچ عنوان آمادگی برگزاری مسابقات 

لیگ را ندارند.

چند استادیوم نیمه استاندارد
استادیوم هایی چون نقش جهان اصفهان، امام رضا ع مشهد، 
شهدای فولاد اهواز، یادگار امام تبریز، فولادشهر اصفهان را باید 
استادیوم های نیمه استاندارد ایران تلقی کنیم. البته چند استادیوم 
دیگر همچون غدیر اهواز، شهید سلیمانی سیرجان، باهنر کرمان، 
المپیک کیش، ثامن مشهد، انقلاب کرج، مس کرمان و پارس شیراز 
هم وجود دارند که به دلایل متعددی قابل استفاده نیستند. در این 
بین نقش جهان اصفهان دارای چمن استاندارد و ساختمان های 
مناسب با معماری زیبا  است که فوتبالدوستان اصفهانی را راضی 
نگه داشته است. استادیوم شهدای فولاد به سبک ورزشگاه خانگی 
بایرن مونیخ ساخته شده و از امکانات قابل قبولی برخوردار است و 

در مسابقات لیگ برتر توانسته میزبان مناسبی برای تیم ها باشد. 
همچنین ورزشگاه امام رضا ع مشهد به همت آستان قدس رضوی 
 با دسترسی مطلوب درون شهری ساخته شد. این ورزشگاهِ بیست 
و چهار هزار نفری نخستین ورزشگاه تمام مسقف بعد از انقلاب در 
ایران محسوب می شود که امکانات مطلوبی دارد. یادگار امام تبریز 
نیز با ظرفیت حدودهشتاد هزار نفر یکی از بزرگ ترین ورزشگاه های 
ایران است. این ورزشگاه سابقه میزبانی در لیگ قهرمانان آسیا را 
داراست و از استادیوم های معرفی شده فدراسیون فوتبال جهت 

برگزاری مسابقات جام ملت هاست.

پروژه ساخت در حالت تعطیل
اگر به کلیت موجود نگاهی بیندازیم باید اعتراف کنیم که پروژه 
ساخت و ساز در زمینه ورزشگاه و استادیوم در حالت تعطیل بسر 
می برد. »مواردی که وجود دارد نیز با سرعت پایین و کیفیت نازل 
پیش می رود«. این درحالی است که تهران به دو ورزشگاه بزرگ 
بین المللی دیگر نیازمند است. شهرهای اصفهان و تبریز با توجه 
به شرایط فوق العاده ای که در حوزه فوتبال دارند و قادر هستند 
دیدارهای بین المللی فوتبال را میزبانی کنند، حداقل یک ورزشگاه 
استاندارد دیگر را استحقاق دارند. بعضی از مناطق ایران از جمله  
شمال و جنوب کشور که به لحاظ برپایی اردوهای تدارکاتی و 
مسابقات پیش فصل، شرایط مناسبی دارند نیز از فقدان ورزشگاه 

قابل قبول رنج می  برند.

ورزشگاه های قطر و عربستان
فارس  خلیج همیشگی  آب های  کنار  در  و  نزدیکی  در همین 
طرف تر  آن  کمی  و  متحده  امارات  و  قطر  چون  کشورهایی 
به  را شناسایی کرده و دست  فوتبال  اولیه  نیازهای  عربستان، 
برگزاری  برای  زده اند. قطری ها  احداث ورزشگاه های فوق مجهز 
جام جهانی و جام ملت ها هشت ورزشگاه احداث کردند. در هر 
یک از استادیوم های این کشور تجهیزات پیشرفته ای برای خنک 
نگه داشتن دمای استادیوم وجود دارد. عربستان سعودی قرار است 
میزبان جام جهانی فوتبال ۲۰۳۴ باشد و به این منظور قصد دارد 
یازده استادیوم جدید بسازد و چهار استادیوم موجود را بازسازی کند 

تا استانداردهای فیفا را برآورده سازد. امارات نیز از هشت ورزشگاه 
استاندارد برخوردار بوده و هرچند تب فوتبال تا حدود زیادی »در 
مقایسه با قطر« در این کشور فروکش کرده اما فوتبال این کشور 
در شرایط مناسبی بسر برده و نماینده آنان لیگ قهرمانان آسیا 

فتح کرده است.

سرنوشت بازی های بین المللی
مهدی تاج رئیس فدراسیون فوتبال ایران گفته است: اگر میزبانی 
تعیین تکلیف نشود، ای اف سی بازی های ایران را در خارج کشور 
برگزار خواهد کرد. این جمله عمق فاجعه  فوتبال کشور را نشان 
می دهد. براستی سرزمین پهناور ایران که فوتبال در آن تبدیل به 
یک فرهنگ و یک نیاز اساسی شده است، نباید از سال ها قبل 
در خصوص وضعیت ورزشگاه ها و استادیوم ها اقدامات لازم را 
انجام می داده است؟ مسابقات مقدماتی جام جهانی، لیگ نخبگان 
آسیا که امتیازات خانگی در آن مهم و تاثیرگذار است اگر با تغییر 
میزبانی مواجه شود، تبعات جبران ناپذیری را به همراه خواهد 
داشت. همگان می دانند که حریفان ملی و باشگاهی ایران از حضور 
در ورزشگاه آزادی واهمه دارند و این موضوع تبدیل به برگ برنده 
نمایندگان ایران و تیم ملی شده و اگر این امکان از آنان گرفته 

شود، شرایط برای حریفان آسان تر خواهد شد.

بحران ورزشگاه
بحران ورزشگاه یک بحران ملی است که سراسر ایران را فراگرفته 
است. کافی است به شهرستان های کوچک اما مستعد ایران 
سفر کنید تا با  این فاجعه ملی بیشتر آشنا شوید. یک طرح 
کاملا ناشیانه نیز در حال برگزاری است؛ تعویض چمن طبیعی 
متخصصی  و  کارشناس  هیچ  تایید  مورد  که  مصنوعی  با 
نیست، کلیت فوتبال را مورد حمله قرار داده است. علی  ایحال 
این امیدواری وجود دارد که با روی کار آمدن دولت جدید و 
انگیزه هایی که دیده شده است، درخصوص این بحران ملی راه 
حلی اساسی و کاربردی اندیشیده شده و در بازه زمانی کوتاه 
مدت ورزشگاه های فرسوده ترمیم و در بازه زمانی بلند مدت 

ورزشگاه های جدید اضافه شوند.

»دنیای هوادار« از سهل  انگاری تاریخی فوتبال ایران می  گوید؛

بحران ورزشگاه!

خارج از گود

حسن صانعی  پور

باشگاه گل گهر سیرجان در زمان برگزاری دیدار با ملوان با انتشار ویدیوهایی از ورزشگاه مرحوم سیروس قایقران، از کیفیت این زمین انتقاد کرده و در مطلبی با تیتر »سالی که 
نکوست از بهارش پیداست« نوشت: »وضعیت تاسف بار ورزشگاه شهر انزلی که امشب و در هفته اول لیگ برتر، میزبان دیدار تیم های ملوان و گل گهر است. در لیگی که داعیه حرفه ای 
بودن آن را داریم، چرا باید در چنین ورزشگاهی با چنین چمن بی کیفیتی، اجازه برگزاری مسابقه داده شود«. این اولین اقدام کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال پس از شروع لیگ 

بیست وچهارم است.

اولین ابلاغیه انضباطی لیگ بیست  و چهارم صادر شد

ورزشی

خولین آلوارز می گوید برای داشتن تجربه و چالش جدید 
تصمیم به ترک منچسترسیتی و پیوستن به اتلتیکو مادرید 

گرفته است.
بازیکنان  جمع  به  سال ۲۰۲۲  تابستان  در  آلوارز  خولین 
منچسترسیتی اضافه شد و امیدوار بود که بتواند به یکی از 
ستاره های این تیم در خط حمله تحت هدایت پپ گواردیولا 
تبدیل شود اما درخشش ارلینگ هالند در ترکیب این تیم 
باعث شد که او فرصت زیادی برای حضور در میدان نداشته 

باشد.

از اواخر فصل گذشته بود که زمزمه هایی درباره نارضایتی او از 
این شرایط به گوش می رسید و منابع نزدیک به این بازیکن 
خبر داده بودند که او تمایل دارد سیتی را در پنجره نقل و 
انتقالات تابستانی پیش رو ترک کند و به باشگاه دیگر منتقل 
شود تا بتواند مدت زمان بیشتری را در زمین حضور داشته 

باشد و توانایی هایش را به نمایش بگذارد.
اتلتیکو مادرید مشتری جدی این ستاره آرژانتینی بود و موفق 
شد با قراردادی به ارزش ۷۰ میلیون یورو و بندهای پاداش ۲۰ 
میلیون یورویی او را به خدمت بگیرد تا دیه  گو سیمئونه به 

خواسته اش که در اختیار داشتن این بازیکن برای قرار گرفتن 
در جمع مدعیان قهرمانی فصل آینده لالیگا بود برسد.

آلوارز در گفتگو ESPN درباره دلیل برای ترک منچسترسیتی 
اظهار داشت:» من احساس کردم که نیاز به تغییری در 
زندگی حرفه ای دارم. نیاز داشتم که به دنبال چالش جدیدی 
باشم و باور دارم که اتلتیکو مادرید می تواند این ابزار را در 
اختیارم بگذارد که به بهترین نسخه خودم تبدیل شوم. در 
منچسترسیتی چیزهای بسیاری یاد گرفتم. به خاطر دو سالی 

که در این باشگاه بودم قدردان هستم.«

دلیل جدایی ستاره سیتی: دنبال تغییر بودم!
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برابر رای شماره ١4٠٣6٠٣٣١٠57٠٠٠9٢7 هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه دو تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای داود رضائی فرزند عباسعلی 
بشماره شناسنامه 49١9 صادره از کرج در یکقطعه زمین با بنای احداثی به مساحت ١٢٣.٢٠ مترمربع از پلاک ١١8 فرعی از ٣6٠ اصلی واقع در محمدشهر شهرک چمران انتهای خیابان سهند خریداری از مالک رسمی آقای علی اکبر رمضانی محرز گردید هاست. لذا 
به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ١5 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 

رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. ١77٠٣٠١
تاریخ انتشار نوبت دوم: ١١/6/١4٠٣     

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه٢کرج

گهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی آ

شرکت آب وفاضلاب استان البرز در نظردارد عملیات اجرایی احداث و بازسازی بخش تصفیه فیزیکی مدول دوم تصفیه خانه فاضلاب شهر کرج به روش PC  را از محل اعتبارات طرحهای عمرانی و از طریق مناقصه عمومی 
به پیمانکار واجد شرایط و دارای حداقل رتبه 5 در رشته آب واگذار نماید.

کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکتها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir و به شماره فراخوان 
٢٠٠٣٠٠5١86٠٠٠٠١٠٢ انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی , مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهینامه امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.

برآورد پروژه, مدت اجرای پروژه , نوع و مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار : برآورد بر اساس فهارس بهاء ابنیه , تاسیسات برقی, تجهیزات آب و فاضلاب و توزیع نیروی برق سال ١4٠٣ , مبلغ 456.١9١.568.674 ریال 
و مدت اجرای کار ١٢ )دوازده( ماه شمسی  )١٠ ماه بخش اجرا و ٢ ماه راه اندازی و آزمایش عملکردی( و مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار ٢١.7٢٣.8٣١.٣7٣ ریال  بصورت یکی از تضامین ذکر شده در آیین نامه 

تضمین معاملات دولتی به شماره ١٢٣4٠٢/ت 5٠659/هـ مورخ 94/٠9/٢٢ می باشد.
مهلت تحویل اسناد مناقصه : مناقصه گران علاوه بر بارگذاری فایلهای PDF ,  تا ساعت ١9 روز دوشنبه مورخ ١4٠٣/٠6/١9 , موظف به ارائه اصل تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار تا پایان وقت اداری همان روز به دبیرخانه 

شرکت آب و فاضلاب استان البرز می باشند.
تاریخ بازگشایی پاکات : ساعت ١٢:٣٠ روز سه شنبه مورخ ١4٠٣/٠6/٢٠ خواهد بود.

نحوه دریافت اسناد مناقصه: داوطلبان می توانند به منظور دریافت اسناد مناقصه از تاریخ ١4٠٣/٠5/٢4 تا پایان وقت اداری روز سه شنبه مورخ ١4٠٣/٠5/٣٠ از طریق سامانه ستاد به آدرس www.setadiran.ir اقدام نمایند. 
تلفن تماس : ٣٢١١7١5٠-٠٢6  

سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه مندرج است.
جهت کسب اطلاعات بیشتر به سایت پایگاه ملی اطلاع رسانی مناقصات ، به آدرس )iets.mporg.ir(  مراجعه نمایید% ١7696٣٣
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